
Protokół Nr 28 
z posiedzenia Komisji Ładu, Bezpieczeństwa Publicznego i Dróg Publicznych Rady 

Miejskiej w Strykowie  , które odbyło się w dniu 
24 listopada  2008r. 

Posiedzenie Komisji prowadził jej przewodniczący radny Andrzej Pożarlik.  

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji wg załączonej listy obecności oraz 
goście zaproszeni. 

 
Proponowany porządek posiedzenia: 
1. Przedstawienie informacji o sposobie utrzymania dróg wszystkich kategorii na terenie  
    Gminy Stryków w okresie zimy 2008/2009. 
2. Sprawy różne w tym wizja w terenie w miejscowości Rokitnica zgodnie z wnioskiem  
    sołtysa wsi Rokitnica. 
Przewodniczący zaproponował wprowadzenie do porządku posiedzenia komisji  
 pkt. 3 ,, Wydanie opinii do projektów uchwał ” . 
 
Porządek posiedzenia Komisji po zmianach : 
 
1. Przedstawienie informacji o sposobie utrzymania dróg wszystkich kategorii na terenie  
    Gminy Stryków w okresie zimy 2008/2009. 
2. Sprawy różne w tym wizja w terenie w miejscowości Rokitnica zgodnie z wnioskiem  
    sołtysa wsi Rokitnica. 
3. Wydanie opinii do projektów uchwał . 
Porządek posiedzenia został zaakceptowany przez członków Komisji. 
 
Ad.1. Przedstawienie informacji o sposobie utrzymania dróg wszystkich kategorii na   
          terenie  Gminy Stryków w okresie zimy 2008/2009. 
 
 Pan Bartłomiej Wieczorek przedstawiciel Starostwa Powiatowego w Zgierzu 
przedstawił sposób zimowego utrzymania dróg na terenie Gminy Stryków  będących w 
zarządzie Starostwa i poinformował , że na terenie Gminy Stryków  jest 3,95 km dróg w 
mieście Strykowie oraz 69,84 km  dróg  wiejskich. Przetarg na zimowe utrzymanie dróg  
wyłonił wykonawcę ze Swędowa ( tak jak w latach ubiegłych )  . Następnie Pan Wieczorek 
omówił kolejność zimowego utrzymania  dróg oraz standard zimowego utrzymania  dróg : 
jezdnia będzie odśnieżona w miejscach zasp, odśnieżony  co najmniej jeden pas ruchu z 
wykonaniem mijanek, jezdnia posypana na odcinkach decydujących o możliwości ruchu .W 
czasie nasilonych opadów  pełnione są dyżury telefoniczne w godzinach 16.00- 8.00.O 
dyżurach powiadomieni są wykonawcy usług zimowego utrzymania oraz stanowisko 
kierowania w Komendzie Powiatowej Policji w Zgierzu. Potrzeby związane z zimowym 
utrzymaniem mogą być również zgłaszane do  Powiatowego centrum Zarządzania 
Kryzysowego w Zgierzu. 
 Pan Wiesław Tomczyk inspektor ds. drogownictwa mówił o zimowym utrzymaniu 
dróg gminnych .Dróg asfaltowych jest. ok.150 km na terenie miasta i gminy Stryków 
.Zimowym utrzymaniem ich zajmuje się Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Strykowie.W szczególnych przypadkach  zwiększonych opadów śniegu  podnajmowany jest 
sprzęt  będący w posiadaniu podmiotów gospodarczych z naszej gminy. 
 Pan Włodzimierz Długołęcki Dyrektor ZGKiM w Strykowie przedstawił wykaz 
sprzętu do zimowego utrzymania dróg  jakim dysponuje zakład. Są to m.in. : 2 piaskarki w 

 



tym jedna ciągnikowa , 2 lekkie pługi do odśnieżania , ciągnik ,,Zefir” z pługiem 
hydraulicznym , który nie brał jeszcze udziału w odśnieżaniu, ciągnik typu ,,Białoruś”. Został 
zgromadzony zapas piasku płukanego oraz soli do posypywania , które zabezpieczają 
potrzeby na okres co najmniej jednego miesiąca. Posypywanie ulic piaskiem  na terenie 
miasta będzie ograniczane ze względu na zapychanie się studzienek kanalizacyjnych . 
Koniecznym byłby zakup solarki i basenu do wytwarzania solanki – wymaga to jednak  
pozwoleń  na tego typu działania. Odśnieżaniem i posypywaniem  chodników – zwłaszcza na 
terenie miasta zajmować się będzie Jednostka Robót Publicznych .W 15 punktach na terenie  
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miasta  został złożony piasek do posypywania chodników. W pierwszej kolejności odśnieżane 
są drogi asfaltowe , miejsca gdzie zlokalizowane są budynki użyteczności publicznej ( 
np.szkoły , ośrodki zdrowia itp.) oraz drogi , którymi odbywa się dowóz dzieci do szkół. 
Portierzy w ZGKiM pełnią dyżury w ramach godzin pracy natomiast w trakcie wzmożonych 
opadów są to dyżury ciągłe. Uzgodniono w porozumieniu z sołtysami , że będą oni na bieżąco 
zgłaszać potrzeby odśnieżania na swoich terenach . 
 Pan Wacław Walak Kierownik Jednostki Robót Publicznych w Strykowie 
potwierdził , że odśnieżaniem i posypywaniem chodników na terenie miasta oraz Bratoszewic  
w ramach współdziałania będą zajmowali się pracownicy JRP , których do końca stycznia 
2009 r. jest zatrudnionych 15 osób. W lutym 2009 roku Jednostka planuje zatrudnienie ze 
środków własnych 10 osób. Jeżeli będzie możliwość to 15 osobom zatrudnionym do końca 
stycznia mogą zostać przedłużone umowy. JRP zakupiła odśnieżarkę chodnikową wirnikową 
z własnym napędem o szerokości roboczej 1,2 m. Zakupiony jest również ciągnik- planowany 
jest zakup pługa do odśnieżania typowego dla tego  ciągnika oraz  posypywarka do piasku i 
soli . 
W dyskusji radni podnosili fakt , że chodniki są również w innych miejscowościach i pytali 
co z ich odśnieżaniem. 
 
Pan Wiesław Tomczyk inspektor ds. drogownictwa odczytał : 

• treść pisma ZDW w Łodzi Rejonu Dróg Wojewódzkich w Poddębicach  z dnia 
17.11.2008 r.  wraz z wykazem administrowanych dróg objętych zimowym 
utrzymaniem na terenie miasta i gminy Stryków zawierającego wytyczne 
klasyfikowania dróg oraz standardy zimowego utrzymania w sezonie 2008/2009 ( 
droga Nr 708 Ozorków – Warszyce- Stryków  i w mieście Stryków  ) ; 

• treść pisma ZDW w Łodzi Rejonu Dróg Wojewódzkich w Piotrkowie Trybunalskim z 
dnia 7.11.2008 r.  również dotyczącą akcji zimowego utrzymania dróg ( Stryków –
Brzeziny ). 

 Pan Wiesław Tomczyk poinformował , że drogi krajowe tj. Nr 71 Stryków – Zgierz i 
Nr 14 Łódź –Łowicz  utrzymywane są przez Rejon w Łowiczu z bazą materiałową 
(sól,piasek) i sprzętową ( 3 solarki , 2 pługi jednostronne, ładowarko-spycharka ) w Strykowie 
przy ul.Warszawskiej .Drogi te  zakwalifikowane zostały do II standardu zimowego 
utrzymania . 
 
 Ad.2.  Sprawy różne w tym wizja w terenie w miejscowości Rokitnica zgodnie z 
wnioskiem sołtysa wsi Rokitnica. 
 W dniu 31.10.2008 r. do Komisji wpłynęło pismo sołtysa wsi Rokitnica podpisane 
przez  41 mieszkańców wsi Rokitnica z prośba o wizję w terenie na drogach serwisowych do 
tunelu gospodarczego i do pól rolników położonych wzdłuż budowanej autostrady A 1 do 
drogi krajowej Nr 14. 
W związku z powyższym Pan Wiesław Tomczyk  przedstawił informację , że w dniu 
7.11.2007 r. Burmistrz M-G Stryków Pan Andrzej Jankowski wystąpił z pismem do  
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Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Łodzi jako do inwestora , o 
zaprojektowanie drogi serwisowej prowadzącej z miejscowości Rokitnica do przejazdu 
gospodarczego o szerokości odpowiadającej parametrom drogi gminnej  tj.minimum 4,5 m 
wskazując jednocześnie , że parametry przejazdu gospodarczego to szerokość jezdni 5,5 m 
oraz chodnik o szerokości 2 m. 
GDDKiA Oddział w Łodzi  pismem z dnia 21.11.2007 r.  poinformowała , że 
zaprojektowanie drogi serwisowej o parametrach proponowanych przez Burmistrza  nie jest 
możliwe ze względu na  przeznaczenie tej drogi. Podyktowane jest to brakiem podstaw  
formalno-prawnych pozwalających na zmianę drogi wewnętrznej na drogę o parametrach 
drogi gminnej. 
 
Po wizji w terenie w miejscowości Rokitnica Komisja wypracowała następujące wnioski: 

1. Po dokonaniu wizji w terenie na wniosek sołtysa i mieszkańców wsi Rokitnica z 
dnia 31.10.2008 r. Komisja wnioskuje, aby w przypadku pojawienia się wolnych 
środków finansowych w budżecie w ciągu 2009 roku , rozważyć możliwość 
modernizacji istniejącej kanalizacji deszczowej na drodze gminnej we wsi 
Rokitnica koło posesji pp.Garnys. 

2. Komisja wnioskuje o wystąpienie do wykonawcy obwodnicy - Firmy Kirchner o 
uzupełnienie i utwardzenie poboczy na drodze serwisowej w Rokitnicy do 
przejazdu gospodarczego. 

3. Po wykonaniu nakładki asfaltowej na drodze dojazdowej ze wsi Rokitnica do 
drogi Nr 14 Komisja wnioskuje o rozważenie możliwości wykonania przystanku 
we wsi Rokitnica , a następnie wystąpienie do przewoźników o skorygowanie 
tras przejazdów transportu osobowego z uwzględnieniem wsi Rokitnica. 

 Komisja zapoznała się z odpowiedzią na wniosek Komisji Uchwał i Wniosków 
powołanej na XXVI sesji rady Miejskiej w Strykowie  z dnia 31.10.2008 r. w sprawie 
zmiany gabarytu autobusu linii 60 odjeżdżającego ze Strykowa  w godzinach rannych . 

 
WNIOSEK: 
Po zapoznaniu się z odpowiedzią zn.IZP 2226/404/2008 z dnia 18.11.2008 r. na wniosek 
przyjęty protokołem Komisji Uchwał i Wniosków na XXVI sesji Rady Miejskiej w 
Strykowie Komisja wnioskuje o wystąpienie do MPK w Łodzi o zmianę godziny odjazdu 
autobusu Nr 60 B z Dobrej trasą przez Michałówek – Dobieszków – Stary Imielnik z 
godz. 7.03 na godz.6.50. Wcześniejsza godzina odjazdu umożliwi młodzieży dojazd do 
szkół w Łodzi bez spóźnień. 
Ponadto Komisja wnioskuje o prawidłowe oznaczenie kursów autobusów 
wyjeżdżających z Łodzi w kierunku Strykowa i Dobrej. Zdarzały się przypadki , że 
błędne oznakowanie trasy przejazdu spowodowało , że pasażerowie dojeżdżali tylko do 
Starego Imielnika . 
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 Ad.3. Wydanie opinii do projektów uchwał . 
 
Na posiedzeniu w dniu 24 listopada 2008 r. Komisja pozytywnie zaopiniowała następujące 
projekty uchwał w sprawie : 

• ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 
Pożarnych ; 

• zmieniającą Uchwałę Nr XXVII/226/2004 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 22 
września 2004 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego . 

 
 Przewodniczący Komisji zwołał następne posiedzenie na dzień 12 grudnia 2008 r. w 
celu wydania opinii do projektu budżetu M-G Stryków na rok 2009 . 
 

 Po wyczerpaniu przyjętego porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji zamknął 
posiedzenie Komisji. 
Na tym protokół zakończono.    
Protokółowała Z. Kubiak  
 
 
        Przewodniczący  
      Komisji Ładu ,Bezpieczeństwa Publicznego 
              i Dróg Publicznych Rady Miejskiej  
          w Strykowie  
 
      
        Andrzej Pożarlik  
 

 


